
VČS MRS , pobočného spolku Kostelany nad Moravou – ZPRÁVA HOSPODÁŘE za rok 2022 

Datum konání:  26. 3. 2023    

Rok 2022 hodnotím jako hospodář jako rok zcela a konečně jako rok normální, bez vládních omezení s klasickým nezájmem 

většiny členů spolku o chod organizace. Přesto a jen díky stále stejným lidem se plno věcí daří udržovat v chodu. S tímto 

problémem se potýká většina organizací, takže vlastně nic nového.   

ÚLOVKY 

Začnu tradičně a to sumarizací úlovků a to POUZE našich členů, tj. členů pobočného spolku Kostelany nad Moravou  

a) na všech revírech - příloha č. 1 

 

Zde základní čísla:  

Celkem docházek našich členů na všechny revíry: 4 931, celkem uloveno: 2 696 kg ryb, kapr 600 k, candáta 28 ks, amur 62 ks , 

sumce 24 ks – obdobná čísla při cca + 500 docházek navíc  

 

b) POUZE na našem revíru MORAVA 9B (PK, ZK, Tůně) za loňský rok - příloha č. 2 

 

Opět základní čísla:  

Celkem docházek 1 985, celkem uloveno: 1 517 kg ryb, kapr 350 ks , candát – pouze 6 ks, amur 50 ks , sumec 9 ks  

Aktuální stav členské základny k 31. 12. 22 je následující: CELKEM 256 členů, z toho 167 dospělých, 32 dětí, 9 mládeže, 48 

důchodců   

c) Největší „naše“ VYDRY 

Jiří Janča 118,5 kg, Jiří Vávra 82,2 kg, Jiří Procházka 79, Vladimír Bureš 75,7 kg a Radek Slaný 73,2 kg a další. 

Na úlovku 2 696 kg se podílelo 131 ks našich členů   

  

NÁSADY – VČETNĚ POROVNÁNÍ ZA POSLEDNÍ ROKY 

Povinnost zarybnění na rok 2022 byla ve výši: 201tis. Kč. Zarybnili jsme za 197 tis. Kč  

Plán zarybnění byl splněn ve všech druzích ryb do všech ramen.  

2022 :  

Plán ks Skutečnost ks Hmotnost (kg) 

K2 1000 K2 1200 850 

K3 500 K3 500 1075 

L2 200 L2/3 350 105 

Š1 200 Š1/2 200 130 

Ca1 250 Ca1 500 Z rybníčka Vávrů  

A2 150 A2/3 305 169 

  

Tradiční poděkování patří Jožkovi Kudrovi. A malá připomínka / o tom – co se bude, kdy, jak a čím krmit rozhoduji já. Nikdo jiný. 

Takže takové ty různé nekoordinované návozy trávy ve stylu všichni nebo nikdo, věřím, že se už dít nebudou.  

 

 

 

 

 

 

 

 



Dále mám tady pár čísel pro porovnání od roku 2015  - ( násada / výlovek ) - KAPR na našem revíru Morava 9B 

 

rok 
vysazeno 

(kg) 
kg/ha 

uloveno 
(kg) 

průměrná 
váha 

uloveného 
kapra (kg) 

2015 1400 270 1290 2,88 

2016 2500 379 2530 2,94 

2017 2110 320 2190 3,2 

2018 2320 351 1430 3,2 

2019 2018 306 1950 3,1 

2020 2465 373 1780 2,85 

2021 2060 312 3 127 3,03 

2022 1925 292 1 216 3,4 

 

 

Rok 2022 je pouze výlovek našich členů (sumárně lze udělat až po zaslání podkladů z MRS Brno).  

Výsledky našich rybářů na Moravě 9B  jsem uvedl na začátku a jsou v příloze č. 1.  

 

Pozn.: pro zajímavost uvádím čísla - výsledky našich rybářů na nejbližších revírech v r. 2022:     

 

revír druh řeka (ks) slepá ramena (ks) 

Morava 7 – 13 
(mimo 9B) 

kapr 141 48 

amur 2 4 

candát 4 0 

sumec 1 1 

Buchlovický potok 

kapr 10 

candát 11 

sumec 0 

Olšava celkem kapr 4 

 

Z čísel vyplývá: 

 

1) Našimi rybáři byl revír navštěvován v roce 2022 (celkové čísla ještě nemáme) z 43% z celkového množství rybářských 

návštěv, zbytek chodí přespolní. Rybářský tlak přespolních je zvýšený. Proč? Dle mého názoru je naše voda udržovaná, 

zarybňovaná a vyhlášená.  

2) Stále se chytá minimum lína i přes masivní vysazování (2 krát vyšší než plán), úlovky sumců (hlavní predátor lína) jsou 

zhruba každoročně stejné.  

3) Úlovek Candáta byl v loni podprůměrný, jak tak sleduji ostatní spolky – je to trvalý stav. Chtěl bych navrhnout a dám o 

tomto bodu hlasovat: zvednout míru Candáta na 50 cm.  

4) Jsou zde velmi pěkné úlovky Amura, to je důsledek nákupu – na rybníčku se jej nedaří potáhnout. Za sebe doporučuji 

zvednout lovnou míru Candáta na 50 cm.   

5) Opětovně přes masivní vysazování štiky (většinou se jedná o vysazování Š2) se tento druh loví minimálně. Je to snad už 

deset let, kdy se loví jednotky kusů.  

6) Členské základny nám neubývá, naopak dochází k minimálnímu, přesto k nárůstu členů. Většinou jsou to však členové 

z jiných obcí a vztah k revíru (až na výjimky) mají minimální. Je to vidět i na návštěvách ostatních revírů (zvýšené) a na 

úlovcích na těchto revírech.   

 

ČINNOST RYBÁŘSKÉ STRÁŽE 

Řekl bych setrvalý stav, bez nějakých výkyvů a extempore na naší vodě. Připomínám však, že doslova KAŽDÝ rybář může 

kontrolovat souseda. Buďte tedy v tomto aktivní, a pokud uvidíte něco v rozporu s řády, zakročte. „Naši“ vodu nám ani 10 RS 

nepomůže ohlídat, pokud budeme spoléhat na někoho jiného. 

 



VYKONANÉ PRÁCE NA REVÍRU A RYBOCHOVU V UPLYNULÉM OBDOBÍ 

Od roku 2020 nejsou brigády povinné, všichni bez rozdílu (kromě dětí) povinně zaplatili v ceně povolenky brigády ve výši 800 

Kč/osobu. Tato částka zůstala organizaci a za tuto částku máme povinnost se o svěřenou vodu, nemovitosti a rybu starat sami. 

Vybralo se zhruba 120 tis. Kč. Důsledně se vede brigádnický deník, zapisují se detailně hodiny lidem, kterým není lhostejno, jak to 

u nás u vody vypadá, část financí se vyplatila i dodavatelským firmám. Celkem se odpracovalo zhruba 1 800 hodin. Tyto práce 

z 200 registrovaných členů odpracuje celkem do 50 členů, což je setrvalý stav - kdo nemyslí pouze a jen na sebe přijde na 

zavolání a pomůže, zbytek to má „na háku“. A tito pomocníci to častokrát mají bez nároku na odměnu, pouze za dobré slovo. 

Z odpracovaných hodin jsou největšími položkami:  

- organizace rybářských závodů: cca 800 hodin 

- péče o revíry: cca 450 hodin   

   

- zarybnění + krmení + výlov:  100 hodin 

- péče o nemovitost Bašty:      300 hodin 

-             prodej povolenek:   100 hodin  

 

Vloni jsme třeba zakůlovali část Přední Kopané (a chceme pokračovat), konečně se podařilo odizolovat Baštu od zemní vlhkosti.  

 

Do těchto odpracovaných hodin se nezapočítává schůzování, příprava na prověrky, vlastní prověrky a další organizační věci 

spojené s činností výboru pro Vás rybáře.  

A abych nezapomněl – celý rok jsme se potýkali s tím, zda jsme nebo nejsme oprávněni užívat Revír Morava 9B . Detaily určitě 

budou ve zprávě předsedy. Všechny však uklidním již teď – vše je tak jak má být a bylo. Byla to bouře ve sklenici vody.   

Díky všem těm, kteří to chtějí a umí ocenit. 

 

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY 

Pokud vše půjde dle plánu, chceme uspořádat všechny tradiční závody jarní (duben), letní (konec června) a také dětské závody ke 

konci prázdnin. Termíny jsou uveřejněny jak na stránkách, tak i na nástěnce.    

Účastněte se, přijděte s nápady, oznamte a doporučte svým známým a kamarádům tyto termíny, a pokud máte možnost zajištění 

nějakých sponzorských darů do tomboly, budeme rádi za jakoukoliv pomoc.  

     Hospodář Ing. Radek Miškeřík     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


